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Verslag Algemene Vergadering 
 
 
Datum:  16 april 2024 
Aanvang:  19.30 uur 
Vergaderlocatie: Online en in studio Meppel 
Aanwezigen: Het DPD-bestuur: G. Tacken, C. Buck, R. Brouwer - Cummins 

(voorzitter), R. Baltussen, C. Duijn en kandidaat-bestuurslid F. 
Ariës. 

 
Het SPD-bestuur: H. v. Gils, D. Sonneveld (voorzitter), M. 
Westerhof, B. Sloots en F. Zwanenburg en C. Rijpkema-Hoekert 

 
Het Verantwoordingsorgaan (VO): B. v. Haaften, B. Witlox en I. 
Wisse. 

 
Leden: A. Schoen, A. van Rijckevorsel-Raming, A. van 
Zweeden, A. van Lersberghe, A. Bruijns, B.J. ten Voorde, B. de 
Leeuw, B. van Hees, C. Koopman, C. Karens, D. Hazenberg, D. 
Plantinga, D. Kersten, D. vd Meij, D. vd Bergh, E. Schutte, E. Go-
Colijn, E. van Soest, E. Enneking-vd Waa, F. Christianen-Koen, 
F. Roest, F. Meulders, G. de Boer, G. Hooijer, G.J. Segeren, G. 
Houwer, G. Jansen, G. Hoogveld, H. Roze, H. Nahuijsen, H. vd 
Wijdeven-Knops, H. Smit, H. van Wijk, H. Jorritsma, I. van Boxel-
Peters, I. Stärcke, J. Krijnen, J. Fransen. J. Klinkers, J. 
Trijsenaar, J. Bartels, J. Schutte, K. Siereveld, K. van Heuven-
Kats, K. Romme, K. Bettink, L. Veldhuis-Wolterbeek, L. Janssen-
Crewals, M. Kampert, M. Vroom, M. Parasyri, M. Steijger-
Hesterman, M. Schuttert, M. Vugs, N. Eijkelenboom, O. 
Molenaar, P. Wijnen, P. Morssinkhof, P. Speelman-Jager, R. 
Steijger, R. Graafmans, S. Cooremans, Th. Witjes, Tj. Hepkema, 
W. de Wijs, W. Theuws en Wout Oskam. 

 
 
1. Opening 
 
De vergadering wordt geopend door voorzitter Rachel Brouwer-Cummins. Zij heeft 
sinds afgelopen 1 januari de voorzittershamer overgenomen van Carolien. Zij heet 
alle aanwezigen, zowel online als fysiek, van harte welkom op deze 19de Algemene 
Ledenvergadering.  
De voorzitter stelt de bestuursleden van DPD die aan tafel zitten voor aan de 
vergadering: René Baltussen, Carolien Buck, Gerrit Tacken en Chantal Duijn. De 
voorzitter geeft aan dat, nu zij het voorzitterschap heeft overgenomen, Chantal het 
penningmeesterschap van Rachel heeft overgenomen.  
Het afgelopen jaar is er een vacature geweest voor een nieuw bestuurslid voor het 
DPD bestuur. Uit de kandidaten heeft het bestuur gekozen voor Fabrice Ariës, die nu 
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als kandidaat-bestuurslid bij het bestuur zal aansluiten. Hij stelt zich voor aan de 
vergadering. De voorzitter heet Fabrice van harte welkom in het bestuur en hij zal in 
de volgende AV als nieuw bestuurslid ter benoeming worden voorgedragen. 
 
Om de online vergadering in goede orde te laten verlopen, zijn 3 moderatoren 
aangesteld, te weten Michiel Westerhof en Hans van Gils, beide bestuursleden van 
SPD en Peter Harts, bestuursondersteuner van DPD. Vragen die in de chat gesteld 
worden, zullen door de moderatoren worden beantwoord en zo nodig in de 
vergadering aan het bestuur worden voorgelegd. Ook de leden die fysiek aanwezig 
zijn in de vergadering, kunnen aan de moderatoren kenbaar maken dat zij een vraag 
hebben zodat deze in de vergadering voorgelegd kan worden.  
 
 
2. Verslag Algemene Vergadering dd 6 juni 2023 
 
De voorzitter legt de notulen van de AV van 6 juni 2023 ter goedkeuring voor aan de 
vergadering. Er zijn er geen op- of aanmerkingen op de notulen en deze zijn 
daarmee goedgekeurd (52 voor, 0 tegen en 12 blanco). 
 
 
3. Verslag Algemene Vergadering dd 26 september 2023 
 
De voorzitter legt de notulen van de BAV van 26 september 2023 ter goedkeuring 
voor aan de vergadering. Er zijn er geen op- of aanmerkingen op de notulen en deze 
zijn daarmee goedgekeurd (50 voor, 0 tegen en 16 blanco). 
 
 
4. Secretariële Jaarverslag 2023 en decharge 
 
De secretaris heeft nog een aanvulling op het secretariële jaarverslag. In dit verslag 
wordt vermeld dat in 2023 een referendum is gehouden onder alle leden over de 
nieuwe pensioenregeling. In de BAV is een stemcommissie ingesteld die de uitslag 
van het referendum moet controleren. De commissie heeft daarvan een proces 
verbaal opgesteld en deze is nu terug te vinden op de website van DPD. 
 
Dhr. H. Smit stelt, naar aanleiding van dit verslag, de vraag wat er precies bedoeld 
wordt met de term “modaal inkomen” zoals dit vermeld wordt in de referendumtekst. 
Is dit in- of exclusief de AOW uitkering? De voorzitter geeft aan dat dit inclusief de 
AOW uitkering is.  
 
Op het jaarverslag 2022 zijn verder zowel inhoudelijk als tekstueel geen op- of 
aanmerkingen en is goedgekeurd door de vergadering (55 voor, 0 tegen en 13 
blanco). 
 
Alvorens over te gaan op de ledenaantallen en het draagvlak, wil de voorzitter de 
vergadering nog even meenemen naar het belangrijke jaar 2023 en kort nog even 
doornemen welke keuzes er zijn gemaakt in de BAV en in het referendum daarna: 
 

1. Flexibele premieregeling 
2. Vlakke premie vastgesteld op 26,2% van de pensioengrondslag 
3. Er komt een vrijwillige bijspaarmogelijkheid 
4. Partnerpensioen vastgesteld op 40% van het maximum beroepsinkomen 
5. Wezenpensioen vastgesteld op 20% van het maximum beroepsinkomen en 

wordt uitgekeerd tot de leeftijd van 25 jaar. 
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De keuzes voor de flexibele premieregeling en de vrijwillige bijspaarmogelijkheid zijn 
gemaakt in de BAV. De keuzes voor de vaststelling van de vlakke premie, het 
partnerpensioen en het wezenpensioen zijn ook gemaakt in de BAV en vervolgens 
nogmaals bekrachtigd in het referendum. 
 
5. Ledenaantal en draagvlak 
 

 
 
 
De voorzitter geeft toelichting op het overzicht van de draagvlakcijfers over het jaar 
2023. Het draagvlak is de verhouding tussen het aantal actieve leden van DPD en 
het aantal actieve deelnemers in SPD. De voorzitter is verheugd te melden dat het 
draagvlak in 2023 is gestegen met meer dan 2%, van 63,29% naar 65,36%. Het 
bestuur ziet dit als een resultaat van de inspanningen van de laatste jaren waar het 
bestuur getracht heeft de zichtbaarheid van DPD te vergroten. Ook de extra 
aandacht voor pensioenen is het algemeen door de nieuwe Wet Toekomst 
Pensioenen zal bijgedragen hebben aan het feit dat meer deelnemers lid zijn 
geworden van de DPD om zo op die manier mee te kunnen praten en beslissen over 
hoe onze regeling er in de nabije toekomst eruit komt te zien. Verder valt op dat het 
aantal leden van DPD ook in 2023 weer is gestegen.  
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6. Financiën 
 

 
 
De penningmeester geeft toelichting op de jaarcijfers van 2023. Zoals al eerder 
aangeven was het jaar 2023 een heel druk jaar voor DPD. Er was veel werk te 
verzetten door het opzetten van de nieuwe pensioenregeling. Ondanks dat voorzien 
was dat 2023 een druk jaar zou zijn, was er toch nog onverwacht meerwerk. Dit vele 
werk is terug te zien in de financiële cijfers van 2023. Het was al voorzien dat we 
zouden interen op ons eigen vermogen, maar toch bleek de begroting niet afdoende. 
De overschrijding van de begroting is met name veroorzaakt door extra 
bestuurskosten en extra kosten voor de bestuursondersteuning. 
 
De extra bestuurskosten die gemaakt zijn komen met name voort uit de roadshows, 
klankbordgroep en de Algemene Vergadering. In 2023 is een commissie 
“pensioenreglement” in het leven geroepen waarin 2 bestuursleden van DPD zitting 
hebben. Met het opstellen van de begroting 2023 was niet bekend dat deze 
commissie ingesteld zou worden. Met de voorbereiding voor de BAV is een 
uitgebreid informatiepakket opgesteld waarin alle facetten van de nieuwe regeling 
uitgebreid zijn beschreven. Dit heeft veel meer tijd gekost dan voorzien was. Dit 
uitgebreide informatiepakket heeft overigens er wel voor gezorgd dat ieder lid goed 
geïnformeerd werd over wat er ging komen. Aan het einde van 2023 heeft het DPD 
bestuur samen met het SPD bestuur nog een transitieplan opgesteld wat nodig was 
om voor te leggen aan De Nederlandse Bank.  
 

2023 Begroting Realisatie Verschil 
Baten 152.000 152.000
Lasten (6 + 7) 181.755 220.505 -38.750
6. Bestuurskosten 75.000 84.529 -9.529

Bestuurskosten 70.000 81.599 -11.599
Vergaderkosten 5.000 2.930 2.070

7. Algemene lasten 106.755 135.976 -29.221
Structurele lasten

Externe ondersteuning bestuur 52.000 64.474 -12.474
Externe ondersteuning communicatie 14.000 30.772 -16.772

Accountantslasten 1.800 1.967 -167
AV online 4.235 4.400 -165

Onvoorzien 7.000 7.794 -794

Tijdelijke lasten t.g.v. transitie nieuw stelsel
BAV 4.235 5.106 -871

Referendum 5.000 5.581 -581
Roadshows incl. online webinar 7.985 6.674 1.311

Klankbordgroep 8.000 4.800 3.200
Communicatie voorafgaand aan BAV 2.500 4.408 -1.908

8. Rente en kosten bank 200 203 -3
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De extra kosten die door de bestuursondersteunig zijn gemaakt, zijn vooral 
veroorzaakt door de juridische checks van de hierboven genoemde plannen zoals 
het informatiepakket voor de BAV en het transitieplan, door het opstellen van de 
opdrachtbrief aan SPD en door extra coördinatie van pensioencommunicatie. 
 
Het bestuur van DPD heeft goed geïnvesteerd wat ook geleid heeft tot een hoger 
ledenaantal en een hoger draagvlak. Het gevolg is wel dat de financiële resultaten 
boven de begroting zijn uitgekomen. 
 

 
 
Uit dit overzicht blijkt ook dat de overschrijding van de begroting met name zit in de 
bestuurskosten en in de kosten voor de bestuursondersteuning.  
 
De voorzitter legt het financiële verslag van 2023 ter goedkeuring voor aan de 
vergadering. De vergadering keurt het financiële verslag 2023 goed (45 stemmen 
voor, 0 tegen en 24 blanco). 
 
De subsidieafspraak tussen SPD en DPD voorziet erin dat in uitzonderlijke situaties 
het DPD bestuur aan SPD om een extra subsidie kan vragen. De transitie naar de 
nieuwe pensioenregeling is zo’n uitzonderlijke situatie. Het DPD bestuur zal het SPD 
bestuur dan ook vragen om een extra subsidie van € 38.750, - om de overschrijding 
in de begroting te financieren.  
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Begroting 2024 
 

 
 

Met de huidige kennis zal ook de begroting 2024 aangepast moeten worden. Het 
bestuur van DPD had verwacht klaar te zijn met de nieuwe pensioenregeling in 2024. 
Dat blijkt niet het geval te zijn. Er zijn nog vele zaken die nader ingevuld moeten 
worden waarbij ook het DPD bestuur haar bijdrage aan moet leveren. Het doel is ook 
om niet weer boven de begroting uit te komen. Daarnaast is het bestuur kritisch op 
het doel van het overleg en wie van het bestuur daarbij aansluit. Het bestuur wil, 
waar kan, online overleggen. Daarnaast zijn het aantal stuurgroep bijeenkomsten 
teruggebracht van 1 x per 3 weken naar 1 x per 6 weken en zal namens het DPD 
bestuur in 2024 ook 1 bestuurslid aanschuiven in plaats van 2. Het DPD bestuur 
vindt het belangrijk dat alle deelnemers goed geïnformeerd worden over de nieuwe 
pensioenregeling en wil daarom niet bezuinigen op communicatie. Dit alles 
overwegende wil het DPD bestuur de begroting 2024 naar boven aanpassen en deze 
herziening voorleggen aan de Algemene Vergadering. 
 
De voorzitter legt de herziene begroting 2024 ter goedkeuring voor aan de 
vergadering. De vergadering keurt de herziene begroting 2024 goed (53 stemmen 
voor, 3 stemmen tegen, 15 stemmen blanco). 
 
 
Voordat de penningmeester over kan gaan naar de begroting 2025 moet de 
vergadering beslissen over de contributie van 2025. Het DPD bestuur doet het 
voorstel om de contributie voor het jaar 2025 vast te stellen op € 0,-.  
 
De voorzitter legt de vergadering het voorstel voor om de contributie 2025, net zoals 
de vorige jaren, vast te stellen op € 0,-. De vergadering keurt het vaststellen van de 
contributie op € 0,- goed (66 voor, 2 tegen en 2 blanco). 
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Begroting 2025: 
 

 
 
 
De penningmeester legt de begroting 2025 aan de vergadering voor. Het bestuur 
verwacht in het jaar 2025 minder kosten te maken dan in de jaren ervoor in het kader 
van de transitie. Er is in de begroting nog wel een flinke post opgenomen voor 
communicatie en contact met de achterban om de leden te informeren over details 
van de nieuwe regeling en de voortgang ervan.  
 
Vervolgens legt de voorzitter de begroting 2025 ter goedkeuring voor aan de 
vergadering. De vergadering keurt deze goed en is daarmee aangenomen (62 voor, 
0 tegen en 8 blanco). 
 
 
7. Benoeming kascommissie 
 
Sinds de aanpassing in de statuten moet er jaarlijks de kascommissie in de AV 
benoemd worden. 
 
Het bestuur vraagt de vergadering toestemming ook voor komend jaar twee 
medewerkers van bureau Aksos te Zwolle te benoemen als kascommissie. De 
vergadering gaat akkoord. (62 voor, 0 tegen en 6 blanco).  
 
 

Activiteiten 2025

Baten 173.510

Lasten 173.510

Bestuurskosten 75.000

Bestuurskosten 70.000

Vergaderkosten 5.000

Algemene lasten 98.300

Structurele lasten

Externe ondersteuning APS 63.000

Externe ondersteuning overig 8.000

Accountantslasten 2.000

AV 5.300

Onvoorziene kosten 10.000

Tijdelijke lasten t.g.v. transitie nieuw stelsel

Achterban contact 10.000

Rente en kosten bank 210
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8. Mutaties SPD bestuur. 
 
Michiel Westerhof zit sinds 2020 in het SPD bestuur. Dat betekent dat zijn eerste 
bestuurstermijn erop zit. Graag opteert hij voor een tweede termijn. Daarom vraagt 
de voorzitter aan de vergadering of zij akkoord gaat met een nieuw bestuurstermijn 
van Michiel Westerhof als bestuurslid van SPD? De vergadering gaat akkoord (67 
voor, 1 tegen en 2 blanco). 
 
 
9. Mutaties DPD bestuur. 
 
Ook in het DPD zit een bestuurslid aan het einde van zijn eerste bestuurstermijn. Dat 
is Gerrit Tacken. Ook hij wil graag herbenoemd worden voor een volgend 
bestuurstermijn.  
De voorzitter legt de vergadering de vraag voor of zij akkoord gaat met een nieuw 
bestuurstermijn van Gerrit Tacken als bestuurslid van DPD? De vergadering gaat 
akkoord (66 stemmen voor, 0 stemmen tegen, 4 stemmen blanco). 
 
Na deze herbenoeming staat de voorzitter stil bij het afscheid van Carolien Buck als 
bestuurslid van DPD. Zij zit sinds 2015 in het bestuur van DPD en heeft in 2020 het 
voorzitterschap overgenomen. Onder haar voorzitterschap heeft de vereniging vorm 
gegeven aan de nieuwe pensioenregeling. Hierin heeft Carolien een grote rol 
gespeeld en mede dankzij haar inzet heeft deze regeling de vorm gekregen die de 
regeling nu heeft. Carolien memoreert zelf met name het ledencontact wat zij als 
zeer waardevol heeft ervaren. Het contact wat is ontstaan tussen de petitieschrijvers 
en het bestuur is zeer zinvol geweest en heeft ervoor gezorgd dat er meer begrip is 
ontstaan over en weer. Dat was zeker een grote verdienste van Carolien. Met een 
bos bloemen en een passend cadeau neemt het bestuur afscheid van Carolien.  
 
 
10. Actuele zaken over onze nieuwe pensioenregeling. 
 
De voorzitter gaat het gesprek aan met Danse Sonneveld, de voorzitter van het SPD 
bestuur om de vergadering te informeren over de actuele stand van zaken 
betreffende onze nieuwe pensioenregeling. Zaken die in dit gesprek aan de orde 
komen zijn de actuele financiële situatie van het fonds, wat betekent een variabel 
pensioen, de overgang naar een vlakke premie met rekenvoorbeelden, een overzicht 
van alle keuzemogelijkheden in onze nieuwe pensioenregeling en de tijdlijn. De 
integrale video-opname van dit gesprek is terug te zien op de website van DPD. 
 
11. Rondvraag en Sluiting 
 
Bij de sluiting geeft de voorzitter aan dat heel veel informatie over de nieuwe regeling 
te vinden is op een speciale pagina op de website van het fonds. Daar kan men ook 
terecht met vragen, als ook via social media. Natuurlijk zijn alle bestuursleden ook 
persoonlijk te benaderen met vragen. Dit gezegd hebbende, dankt de voorzitter ieder 
voor de deelname aan deze vergadering en wenst ieder nog een fijne avond toe. 


